

# 2023 WRITERS-IN-RESIDENCE NOW ACCEPTING APPLICATIONS

2023 駐校作家計劃  
現正接受申請



**HONG KONG BAPTIST UNIVERSITY** 香港浸會大學  
**INTERNATIONAL WRITERS' WORKSHOP** 國際作家工作坊

**International Writers' Workshop at Hong Kong Baptist University  
2023 Residency Programme  
CALL FOR APPLICATIONS**

Founded in 2004, the International Writers' Workshop (IWW) at Hong Kong Baptist University (HKBU) has hosted over 130 writers from more than 55 countries. We invite applications from interested writers to join our IWW 2023 Residency Programme from 20 February to 19 March 2023. The programme will culminate in the IWW Literary Festival with the theme of "Turbulence · Tranquility · Transdisciplinary Writing." Applicants are encouraged, but not required, to address how their work connects to our theme. The deadline is **31 August 2022**.

**What IWW Provides:**

- Roundtrip economy class airfare;
- Accommodation on HKBU's campus for 4 weeks;
- A per diem.

**Eligibility:**

- Writers must have at least one published book;
- Currently reside outside of Hong Kong;
- Have a functional command of English or Chinese (Mandarin or Cantonese).

**Residency Programme Requirements:**

- Attend the entire residency from 20 February to 19 March 2023;
- Attend the Welcome Ceremony during the first week;
- Participate in the Literary Festival during the final week. Writers are encouraged to share a piece of writing in conversation with the Literary Festival's theme.

Note: The final arrangements of the programme will be subject to change in regards to the prevailing travel restrictions and quarantine requirements as directed by the Hong Kong Government, and for the safety and health of invited writers and our audience.

### Application Requirements:

- A 1-page, single-spaced Artist's Statement in English or Chinese describing your work and your writing goals for the IWW Residency Programme. If your statement is composed in Chinese, please provide a 1-paragraph summary in English;
- 12-15 pages of recent work, such as creative nonfiction, digital writing, drama, fiction, graphic forms, libretti, or poetry. Please provide an English or a Chinese translation of your work if your original work is not in English nor Chinese;
- A CV or resume;
- Contact information, including the e-mail addresses, of two referees; and
- All application materials should be in 12-point type with 1-inch margins.

Please send your application materials as a **single PDF** to [iww@hkbu.edu.hk](mailto:iww@hkbu.edu.hk) by **31 August 2022**. Applicants will be notified of the results by mid-October 2022.

A publicly-funded university that prioritizes Creative Media and Practice, HKBU is the only university in Hong Kong with all of the following research and teaching areas: Creative Writing, Film and Screen Studies, Literary Studies, Music, Translation Theory and Practice, and Visual Arts. One of the few residency programmes for writers in Asia, IWW remains a long-standing part of HKBU's commitment to the literary arts.

For further information, please contact the International Writers' Workshop: [iww@hkbu.edu.hk](mailto:iww@hkbu.edu.hk).

香港浸會大學 國際作家工作坊  
2023 駐校作家計劃  
現正接受申請

香港浸會大學於 2004 年創立國際作家工作坊 (IWW)，至今超過 130 位來自不少於 55 個國家的作家曾應邀來港。2023 年度的駐校作家計劃現在接受申請，駐留日期為 2023 年 2 月 20 日至 3 月 19 日。IWW 文學節是駐留計劃的重點活動，本屆主題為「動盪·安寧·跨科寫作」。我們鼓勵申請人闡述其創作與上述主題的關連，如申請人的作品與大會主題無直接關連亦可。截止申請日期為 2022 年 8 月 31 日。

**IWW 將提供：**

- 經濟客艙來回機票；
- 為期四週的大學旅館住宿；
- 生活津貼。

**申請資格：**

- 申請人必須已出版最少一本作品；
- 現居於香港以外地區；
- 能以英語、普通話或粵語溝通。

**作家訪問計劃要求：**

- 於 2023 年 2 月 20 日至 3 月 19 日來港訪問；
- 出席於駐校期首週舉辦的歡迎儀式；
- 參與 2023 年 3 月中舉行的 IWW 文學節（我們鼓勵申請人於文學節活動中分享一篇與主題相關的作品）。

註：駐校作家計劃的最終安排會因應香港政府的防疫及隔離措施調整；活動安排亦以作家及參加者的健康安全為首要考慮，適時修訂。

**申請要求：**

- 以中文或英文撰寫一份一頁（單行行距）的簡介，簡單介紹自己的作品及駐校期間的寫作目標。若簡介以中文撰寫，須額外補充一段英文撮要；
- 申請人須提交 12 – 15 頁的中文或英文近作，例如跨媒體寫作、小說、圖像小說、歌劇劇本、非虛構作品、話劇或詩歌。如申請人並非以中文或英文創作，須提供作品的中文或英文翻譯；
- 履歷；
- 聯絡資料，包括兩位推薦人的電郵地址；
- 文件格式：邊界 1 吋，12 點字號。

請將申請書及相關資料合併為一個 PDF 檔案，於 2022 年 8 月 31 日之前電郵至 [iww@hkbu.edu.hk](mailto:iww@hkbu.edu.hk)。申請結果將於 2022 年 10 月中公佈。

香港浸會大學重視創意媒體與相關創作實踐，是全香港唯一涵蓋創意寫作、影視、文學、音樂、翻譯及視覺藝術諸研究項目及課程的政府資助大學。IWW 是香港浸會大學致力推動文學創作的成果，也是亞洲少有的作家駐留計劃之一。

如有垂詢，請電郵至 [iww@hkbu.edu.hk](mailto:iww@hkbu.edu.hk) 聯絡 IWW。